

**Yasmina Zaabi**

Balkans Expression Association

Date: 24 September 2025

Subject: **Official Letter of Support and Intent for the Homo Adriaticus Project**

Founded in 2008 as an international organisation, the Euro-Mediterranean University (EMUNI), based in Piran, Slovenia, is dedicated to fostering academic cooperation, intercultural dialogue, and sustainable development across the Euro-Mediterranean region. With a strong network of partner universities and institutions, EMUNI acts as a powerful force to bridge the shores of the Mediterranean and is a hub for knowledge exchange, policy dialogue, and capacity-building activities, while addressing regional challenges such as climate change, sustainability, and the protection of our shared Mediterranean heritage.

In line with its mission, I am pleased, on behalf of EMUNI, to convey our official support for the Homo Adriaticus project, initiated and led by the Balkans Expression Association. The project's vision to explore and protect the Adriatic Sea and the Mediterranean basin through a transdisciplinary and intercultural lens resonates deeply with our academic, cultural, and institutional priorities.

As part of this partnership, EMUNI is committed to contributing its academic expertise, institutional network, and convening power, with a particular focus on the co-organization of the international conference in Lyon in 2027, which will serve as a major milestone of the Homo Adriaticus initiative. Through this conference, EMUNI aims to:

- Provide a platform for dialogue between academia, policymakers, and civil society on the protection and sustainable governance of the Adriatic and Mediterranean regions
- Highlight the intercultural and historical dimensions of the Adriatic as a shared space of coexistence and identity;
- Strengthen Euro-Mediterranean cooperation through cross-border academic and cultural initiatives;
- Support the dissemination of the Homo Adriaticus project and its outcomes across our network of universities and institutions.

We firmly believe that this project will not only shed light on the cultural and ecological richness of the Adriatic, but also foster a renewed sense of shared responsibility and cooperation across the Mediterranean basin. EMUNI stands ready to collaborate closely with the Balkans Expression Association and other partners to ensure the success and long-term impact of Homo Adriaticus.

Prof. dr. Rado Bohinc  
President  
EMUNI University



**Yasmina Zaabi**

Balkans Expression Association

Date: 24 Septembre 2025

Objet : **Lettre officielle de soutien et d'intention pour le projet Homo Adriaticus**

Fondée en 2008 en tant qu'organisation internationale et basée à Piran, en Slovénie, l'Université euro-méditerranéenne (EMUNI) se consacre à la promotion de la coopération académique, du dialogue interculturel et du développement durable dans l'ensemble de la région euro-méditerranéenne. Forte d'un vaste réseau d'universités et d'institutions partenaires, EMUNI joue un rôle essentiel pour rapprocher les rives de la Méditerranée et constitue un véritable carrefour d'échanges de connaissances, de dialogue politique et d'activités de renforcement des capacités, tout en s'attaquant à des défis régionaux majeurs tels que le changement climatique, la durabilité et la protection de notre patrimoine méditerranéen commun.

Conformément à sa mission, j'ai le plaisir, au nom d'EMUNI, d'exprimer notre soutien officiel au projet Homo Adriaticus, initié et porté par l'Association Balkans Expression. La vision de ce projet qui est celle d'explorer et protéger l'Adriatique et le bassin méditerranéen à travers une approche transdisciplinaire et interculturelle s'inscrit pleinement dans nos priorités académiques, culturelles et institutionnelles.

Dans le cadre de ce partenariat, EMUNI s'engage à mettre à disposition son expertise académique, son réseau institutionnel et sa capacité de mobilisation, en mettant particulièrement l'accent sur la co-organisation de la conférence internationale de Lyon en 2027, qui constituera une étape majeure de l'initiative Homo Adriaticus. À travers cette conférence, EMUNI vise à :

- Offrir une plateforme de dialogue entre le monde académique, les décideurs politiques et la société civile sur la protection et la gouvernance durable des régions adriatique et méditerranéenne ;
- Mettre en lumière les dimensions interculturelles et historiques de l'Adriatique en tant qu'espace partagé de coexistence et d'identité ;
- Renforcer la coopération euro-méditerranéenne par le biais d'initiatives académiques et culturelles transfrontalières ;
- Soutenir la diffusion du projet Homo Adriaticus et de ses résultats à travers notre réseau d'universités et d'institutions.

Nous sommes convaincus que ce projet contribuera non seulement à mettre en valeur la richesse culturelle et écologique de l'Adriatique, mais aussi à promouvoir un nouvel élan de responsabilité partagée et de coopération dans l'ensemble du bassin méditerranéen. EMUNI se tient prêt à collaborer étroitement avec l'Association Balkans Expression et les autres partenaires afin d'assurer le succès et l'impact durable de Homo Adriaticus.

Prof. dr. Rado Bohinc

President

EMUNI University

